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Arrangementsbeskrivelse Vejers Grundejerforening arrangerede i 2017 en 
Ravfestival i samarbejde med en lang række 
ravsamlere, ravsmykkedesignere, Dansk Ravklub, 
raventusiaster, m.m. Samme år arr. Erhvervs-
foreningen i Vejers også en festival og det er 
vores oplevelse, at de to festivaller supplerede 
hinanden ganske udmærket. 
I år bliver der kun en festival, hvor lokale, turister 
og ravinteresserede kan lære om rav. 

Det nye ved dette års festival er: 
at antallet af udstillere bliver langt større end 
tidligere.
at der er internationale udstillere, som har 
fundet vej til Vejers Ravfestival.
at der dette år laves et stort modeshow, hvor 
udstillerne viser deres design på rigtige 
ravsamlere.
at der skabes liv i Vejers med bl.a. Rav-koret fra 
Vejen, Ølgod Folkedanser-forening i gamle 
dragter med ravsmykker, samt en langt række 
nye tiltag. 

Arrangementets formål Ravfestivalen har til formål at øge kendskabet til 
rav og ravsamling i Naturpark Vesterhavet, og at 
festivalen på sigt bliver Skandinaviens største 
Ravfestival. Således besøgte arrangørerne for 
Grundejerforeningens festival dette forår, 
Ravfestivalen i Gdansk for at hente ny inspiration. 
Naturligvis for egen regning.  
Endelig håber Vejers grundejerforening på at 
gøre Vejers kendt i hele Danmark, men 
naturligvis også i Europa, således at endnu flere 
turister vil få oplevelsen af årtusindes ravkunst 
på Vestkysten. 



Budget Varde Kommunes Kulturforvaltning ansøges om
i alt 18.000 kr. til Grundejerforeningens Rav-
festival i Vejers. De 18.000 søges især til PR og til 
leje af et stort udstillertelt. 
 

Annonceringssteder Sidste år brugt Arrangørerne i udtalt grad 
Facebook, især i form af små korte videoklip, som 
blev set af uendelig mange mennesker – ca. 
380.000. Dette vil blive brugt igen i år, men vi 
håber på, at vi herudover kan bruge andre  
annonceringssteder, f.eks.: 
- Lokale aviser 
- Jyske aviser 
- Radiospots 
- TV Syd 
- Diverse tryksager 
- Udendørs skiltning, banner og flag 
- Hjemmeside 
- Ferie- og turistmagasiner
- Turistguiden for VisitWestDenmark 

Gratis  
- Diverse hjemmesider 
- Kultunaut 
- Aktøres egne markedsføringsplatforme 
- Overnatningssteders egne markedsføringsplatforme 
- Pressemeddelelser 
- Visit Denmark 
- Øvrige samarbejdsparter 

Redegørelse for hvordan Varde Kommune 
synliggøres 

Ravfestivalen synliggør Varde Kommune som et 
naturskønt område med en stor kyststrækning – 
fra Skallingen til Nymindegab - hvor det er muligt 
at samle, købe og forarbejde rav. 
Ravfestivalen afholdes uden for turisterne 
højsæson, og er dermed med til, at oplyse folk 
om, at Naturpark Vesterhavet er et fyrtårn og et 
besøg værd selvom det ikke er bade- og 
strandsæson. Det samme er tilfældet i.f.t. DM i 
Pighvarfiskeri, som også er et arr. Under Vejers 
Venner/Vejers Grundejerforening, som også 
holdes uden for sæsonen, men som ligeledes 
trækker mange mennesker.
Synliggørelsen opstår via markedsføringen, der i 
særdeleshed er henvendt til ravinteresserede,   
turister, foreningens medlemmer og lokal-
befolkningen.  Endvidere håber vi på, at al den



Positive omtale vi fik sidste år, vil brede sig som 
ringe i vandet og få endnu flere til at valfarte til 
Vejers.

Succesoplevelser i.f.t. Ravfestival 2018 Vejers Venner under Vejers Strand 
Grundejerforening håber på følgende 
succesoplevelser i 2018.

- Ca. 6.000 – 8000 gæster fordelt over 3 dage 
- Vi ved fra tidligere år, at butikkerne oplevede 3 
gange så høj en omsætning, som i weekend 
forinden, eller en af de største sommer-
weekender. 
-fuldt hus på de lokale spisesteder.  
- Besøgende fra hele Danmark 
- Kinesiske besøgende/opkøbere
- Ravforhandlere og Virksomheder der selv har 
henvendte sig for at blive aktør. Vi ved at flere 
udenlandske ravdesignere kommer til Vejers i 
2018. 
- festivalen er nu så godt kendt udenfor 
kommunegrænsen, hvilket bl.a. viser sig ved 
mange facebooktilkendegivelser om at folk 
kommer igen i 2018. 
- Der har været omtale i brochurer og lokale 
aviser.  
- Lokal stolthed i Vejers over at ca. 50 frivillige 
kan løfte sådan en opgave (sidste år uden 
tilskud fra nogen sider)
- Stor enagement blandt lokale ildsjæle og 
virksomheder 
- Gæster der allerede har forespurgt på næste års 
festival.

Vejer Venner/Vejers Strand Grundejerforening håber på Kulturforvaltningens positive indstilling og ser frem 
til et forhåbentlig positivt svar.

På vegne af Vejers Venner 

Susanne Junge og Bodil Sommer. 


